

had a circulation of \$205,000, and but \$29,000 of specie to meet the circulation. A third, with a capital of \$72,000, had a circulation of \$154,000, and only \$32,000 of specie. Now, although the past management of our banks might have been conducted without resulting in any general or overwhelming calamity to the country, circumstances were very different now from what they had been when the business of the various banks was restricted by the isolated condition of the Provinces in which they were respectively situated. Now the means of communication between all parts of the Dominion were becoming rapidly improved, and the notes of any of our Banks might circulate from British Columbia on the one side to Halifax on the other. This consideration that the operation of the various banks would now extend to the whole of British North America, made it all the more incumbent on Parliament to consider whether the system on which they had hitherto been conducted was a safe one to be continued under these altered circumstances. He thought no one would deny that it would be very much for the interest of the country that there should not be any great diversity either in the character of the circulation, or in the nature of the security upon which that circulation was based. We were about engaging, very shortly, in large and extensive public works. The temptation to over-circulate would soon be very great, and it was therefore of essential importance that the circulating medium should be placed upon a sound basis. The Government had no special object of its own to obtain in this matter. They were not urged by any pressing wants, but they were actuated only by a single-minded desire to place the banking institutions of the country on the soundest and most wholesome basis that could be reached. He admitted that they should not deal with existing interests or existing institutions rashly or inconsiderately. They should be slow to do anything that would derange the existing trade relations of the country. They should seek to act cautiously and discreetly; but at the same time, they must not blind themselves to the dangers which experience had shown were calculated to result from our present banking system—especially under the altered circumstances in which we were now placed. In illustration of what might be anticipated, if no change were introduced, Mr. Rose proceeded to call attention to the evils which had arisen in the United States from a diversity of currency. Before 1863, when Mr. Chase introduced the system now in operation there, every petty

qu'elles étaient lorsque les opérations des différentes banques étaient limitées par l'isolement dans lequel se trouvait chaque province. A présent que l'on développe rapidement les moyens de communication entre toutes les parties du Dominion, les billets de chacune de nos banques peuvent circuler de la Colombie-Britannique à Halifax. Le fait que les opérations des différentes banques s'étendent à présent à l'ensemble de l'Amérique du Nord britannique, oblige d'autant plus le Parlement à déterminer si le système selon lequel ces banques ont fonctionné jusqu'à présent est un système sain qui doit être poursuivi en dépit des circonstances actuellement différentes. Selon lui, personne ne peut douter que dans l'intérêt du pays il ne devrait pas y avoir de grandes différences dans le caractère ni la nature de ces fonds en circulation. Nous allons très bientôt nous lancer dans des travaux publics importants et à long terme. On sera tenté d'augmenter les fonds en circulation, et il est particulièrement important de placer ces fonds en circulation sur une base solide. Le Gouvernement n'a aucun intérêt particulier à retirer à ce propos, il n'a aucun besoin urgent maintenant, et n'agit que dans le seul but de placer les institutions bancaires du pays sur les bases les plus saines et les plus solides possibles. Il reconnaît que l'on ne doit pas s'occuper trop rapidement et inconsiderément des intérêts et des institutions en cours. Il faut faire preuve de beaucoup de circonspection de peur de modifier les relations commerciales existant au Canada. Il faut également se montrer prudent et discret tout en reconnaissant les dangers qui, l'expérience l'a montré, résultent de notre système bancaire actuel, particulièrement à cause des circonstances différentes où nous nous trouvons actuellement. Pour montrer ce qui risque de se produire si l'on n'introduit aucun changement, M. Rose attire l'attention sur les dangers survenus aux États-Unis à cause de la diversité des monnaies. Avant 1863, lorsque M. Chase y introduisit le système actuellement en cours, chaque épicier exigeait d'avoir sur son bureau la liste quotidienne ou hebdomadaire des billets de banque en cours afin de vérifier leur authenticité et leur valeur. Ce qui doit à présent retenir l'attention du Gouvernement est le rapport des banques vis-à-vis du public en ce qui concerne les fonds en circulation. Les opérations bancaires proprement dites, les facilités accordées pour les transactions commerciales au Canada sont du ressort des entreprises et des capitaux privés, et le Gouvernement n'y a aucun droit de contrôle, mais il appartient à celui-ci de s'assurer que les fonds dont se sert le public reposent sur une base solide; que